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Årsforsamling d. 28/3 2023. 

Referat 
 
0. Velkommen 
 
Evald bød velkommen til en forsamling på 40 personer. 
 
 
1. Valg af dirigent 
 
Sven Odgaard blev valgt. 
 
 
2. Valg af stemmetællere 
 
Else og Vera blev valgt. 
 
 
3. Lokalrådets beretning om det forgangne år 
 
Evald aflagde på lokalrådets vegne beretning. 
 
Lokalrådets formål blev indledningsvist vist for forsamlingen. 
 
Trafikudvalget 
I 2023 vil smørhullets asfalt blive fuldstændigt fornyet. Afventer afklaring vedr. ejerforhold, 
således at hele området kan blive asfalteret   
”Vejbulen” ved Bredgade og Søndergade nu komme til sin oprindelige mening, da der er 
blevet lavet nye togbomme. Der er planen om en cykelsti. 
De planlagte udstykninger nordøst for Bording (250 boliger og 75 boliger) herunder 
tilkørselsvejen blev gennemgået 
 
Væksthuset 
Der er kommet nyt låsesystem.  
 
Natur- og fritidsudvalget 
Der arbejdes med stisystemerne. 
Okkersøens formål og historie blev gennemgået samt mulighederne for tilgang af 
ørredbestand. 
De vil blive opstillet omkring 10 bænke. 
 
Hundeskov 
Hundeskoven blev nævnt herunder affaldsspande. 
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Byplan & visionsudvalg 
Fremtidsforskeren fra forrige årsforsamling skulle sætte gang i arbejdet, men det er ikke 
blevet så meget.  
Pavillonerne ved hallen er tomme nu, kan der findes en almennyttig anvendelse? Fx flytning 
af den kommunale legeplads hertil 
 
Lokaldysten 
Der er afviklet en lokaldyst i september.  
 
Arrangementer med velkommen til nye Bordingborgere. Næste gang lørdag den 9. september 
2023. 
 
Borgerbudgettering i 2021 (100.000 kr.), 2022 (200.000 kr.) og 2023 (125.000 kr.) 
 
7441.nu blev nævnt. Til særskilt drøftelse senere. 
 
Flagportaler er undervejs 4 steder ved indfaldsveje. I samarbejde med Erhvervsforening. 
 
Der er en ny plads til juletræet på vej ved mødestedet. Mulighed for juletræssalg eller 
julemarked. 
 
To grupper vedr. tryghed. Tryghedsambassadørerne og LokalTryghed. Mobile politistationer 
besøger Bording med mellemrum. Der er bla. etableret en vagtmandsordning. Se 
lokaltryghed.com der er mulighed for at søge tilskud. Lokalrådet deltager med 3 medlemmer. 
 
Bording Touren. Vandretur til 5 gastronomiske stationer. Lørdag 19/8 2023.  
 
Der var lidt uden for punktet spørgsmål fra forsamlingen bla. ang. sti til Bording Kirkeby, 
beboertallet. 
 
 
4. Lokalrådets reviderede regnskab for det forløbne år 
 
Kassereren Eddie gennemgik regnskabet. Der er et overskud på 24.000 kr. og en egenkapital 
på 266.000 kr.  Regnskabet findes på hjemmesiden. 
 
 
5. Aktuelle emner til debat 

 
a. Anvendelse af areal ved Hallen. 
Der var følgende kommentarer: 
Håb om at området kan bruges til noget andet end nye huse. 
Forslag om et mødested. 
Spørgsmål om hvorvidt jorden vil blive stillet til rådighed – ja, men vi skal selv ”drifte” det. 
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Flemming fra Hallen er med i arbejdet og redegjorde for området. Der er meget plads til 
rådighed. Kan det blive en bypark ligesom i Ejstrupholm. Daniel Williams fra Kirsebærvej 
(næstformanden fra friluftsbadet) vil gerne deltage i arbejdet. 
 
b. Evt. seniorboliger. 
Der arbejdes på 2 borgermøder i kommunen. Mulighed for indkøb er vigtigt og det sociale 
miljø. OK-fonden kan deltage i finansieringen. Der kræver nok, at der er fx 10 personer, der 
vil tage teten. 
 
c. Borgerbudgettering. 
Der er 125.000 kr. for 2023. Forslag om at det bliver med grønt tema. Spørgsmål om puljen 
kan anvendes til fx friluftsbad. Ja, det kan det nok godt – hvis det får stemmer. 
 
d. Grønne nabofællesskaber. 
Reklameindslag for grønne fællesskaber i Nr. Snede. Det er en landsdækkende organisation. 
 
 
6. Forslag til afstemning/indkomne forslag 
 
”7441.nu”.  Hvordan gør vi kalendersiden mere aktiv? Oplæg ved Else Jakobsen. 
Det er Birgit, der administrerer den. 
Er kendskabet stort nok i Bording? Mange i byen kender det nok ikke. Forslag om 
bagrudestreamere til bilen. Forslag om at ændre navnet. Forslag om at opdatere byens 
hjemmesider. Daniel Williams vil gerne gøre det. Forslag om app, lokal ”frivilligbørs”. 
Lokalrådet tager teten op igen ang. bymarkedsføring. 
 
 
7. Valg af personer til lokalrådet.  
 
På valg er Gitte Gjermand Nielsen (modtager genvalg), Eddie Sørensen (modtager genvalg), 
Poul Bak (ønsker ikke genvalg). 
 
Gitte, Eddie og Daniel Williams blev valgt. Daniel med forbehold for om tiden rækker. 
 
 
8. Valg af 3 suppleanter for 1 år.  
 
Nuværende suppleanter: Per Villumsen (modtager genvalg), Erland Hagelskjær (ønsker ikke 
genvalg), 3. Vakant. 
 
Per, Kaj Klemmensen og Hans Jørgen Fihl blev valgt. 
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9. Valg af revisor og revisorsuppleant for et år.  
 
Jakob Lauridsen (modtager genvalg), suppleant (Erling Østergård) modtager genvalg. 
 
Begge blev valgt. 
 
 
10. Eventuelt. 
 
Henrik Engedahl roste på byrådets vegne lokalrådet for arbejdet og fremhævede, at Bording 
har et meget aktivt lokalråd. 
 
Poul og Erland modtog en buket for indsatsen i lokalrådet. De fortsætter begge i lokalrådets 
udvalg. 
 
Spørgsmål til padlebane. Der har været problemer med overdækningen i forhold til 
godkendelse. Der er håb om, at det bliver inden sommerferien 2023. Det bliver til gengæld 
billigere end fx i Ikast. 
 
Spørgsmål til Rema1000. Det går tilsyneladende sin planlagte gang. Status er, at lokalplanen 
er sendt i høring. Herefter kan er søges byggetilladelse. Så måske 1 1/2 år. 
 
Imerco-grunden. Den ser næsten ligeså træls ud som Superbestgrunden så ud. Kan der ikke 
bare plantes græs i det mindste? Det er privat ejerskab, så det er svært bla. pga, at der står 
ledige lejligheder i byen. 
 
Udendørs fitnessbane ved hallen er blevet fjernet nu. Der skal laves en have i stedet, og der 
søges doneret planter hertil. 
 
Evald takkede for fremmødet, som er det bedste siden 2016. 
 
  
 
 
 
Kim Rune Christensen   Sven Odgaard 
referent    dirigent 


